



your exclusive guide to Paris

DISCOVERIES

Alpine winter wonderland

Sylvia Sabes

LUXOS TAKES YOU TO THREE FAVOURITE SKI STATIONS
IN THE FRENCH ALPS

The glacier-clad Mont Blanc reigns 4,810 metres tall, the highest peak in Europe. As the snow arrives late each autumn, her siren's call surfs the air waves, seducing winter sports fans from across the globe. They come to be enchanted by the high altitudes, spectacular views and the elegant savoir-faire unique to skiing in France.

Framing the country's eastern border not far from the city of Lyon, the Alps separate France from Switzerland and Italy before flowing south and spilling into the Mediterranean. The Savoy region is an idyllic part of the Northern Alps, where local slopes lead adventurers well above the tree line for breath-taking vistas of glittering white fields below a crystalline blue sky with the legendary Mont Blanc just beyond.

Le Mont Blanc, plus haut sommet d'Europe, règne à 4.810 mètres. Quand la neige arrive à la fin de l'automne, l'appel de ses sirènes vole dans les airs, attirant les amateurs de sports d'hiver du monde entier. Ils viennent pour s'émerveiller des hautes altitudes, des vues spectaculaires et de l'élégant savoir-faire unique au ski en France.

Dessinant la frontière est du pays, non loin de Lyon, les Alpes séparent la France de la Suisse et de l'Italie puis plongent vers le sud et la Méditerranée. La Savoie est un endroit idyllique des Alpes du Nord, où les pentes mènent les aventuriers au-delà de la limite des arbres pour des vues à couper le souffle sur d'étincelants champs blancs sous un ciel bleu cristallin avec le légendaire Mont Blanc juste derrière.

Courchevel is one of France's most luxurious ski spots located at 1850 metres in the Alps and is part of the 3 Valleys domain, photo courtesy of PatriceMestari/Courchevel Tourisme



Accommodation can be as diverse as the resorts, running from self-catered apartments to full service chalets. In Tignes, Les Suites du Nevada is a 5-star hotel with a bar, two restaurants, a spa and indoor pool. Les Chardons at Val d'Isère manages some of the most luxurious, fully catered lodges in the Alps, with rentals that include a concierge, chauffeur services and in-house massages. Russian oligarchs and European royals trust A&K Villas for exceptional Courchevel chalets that often include indoor pools with additional accommodation for staff. The exclusive La Bouitte in Saint Martin de Belleville is a prestigious hotel offering a select 10 rooms, or a private chalet and the region's only Michelin 3-star restaurant.

France is well equipped to welcome skiers of every level. The Ecole de Ski de France offers everything from beginner level courses for toddlers to private off-piste guides for expert skiers. There are cross-country lessons at some resorts and snow-shoe tours available at others. For adrenaline junkies, Powderhounds provides heliskiing opportunities in Courchevel, Tignes and Val d'Isère and there are paragliding facilities on the slopes of each resort. Dogsledding, ice driving, snowmobiling, ice skating and mountain climbing are all on offer too.

Les logements sont très diversifiés, allant des appartements meublés aux chalets avec services complets. A Tignes, Les Suites du Nevada est un hôtel 5 étoiles avec un bar, deux restaurants, un spa et une piscine intérieure. Le Chardon à Val d'Isère possède des chalets parmi les plus luxueux des Alpes, avec pension complète, et un concierge, un chauffeur et des massages. Les russes et les européens choisissent A & K Villas pour les exceptionnels chalets de Courchevel avec souvent des piscines intérieures et hébergement supplémentaire pour le personnel. L'exclusif La Bouitte à Saint Martin de Belleville est un hôtel de prestige qui propose 10 chambres ou un chalet privé et le seul restaurant 3 étoiles Michelin de la région.

La France est bien équipée pour accueillir les skieurs de tous les niveaux. L'Ecole de Ski de France offre des cours pour les tout-petits et des guides hors-piste privés pour les experts. Il y a des leçons de ski de fond dans certaines stations et des balades en raquettes dans d'autres. Pour les accros à l'adrénaline, Powderhounds propose l'hélicski à Courchevel, Tignes et Val d'Isère et il y a des installations de parapente à chaque station. Sont également disponibles les traîneaux à chiens, conduite sur glace, motoneige, patin à glace et alpinisme.



After a day on the slopes, or perhaps even as an alternative to descending slopes on skis, there is always designer shopping to keep you busy. The most glamorous shopping is at Courchevel, where a Chanel boutique pops up every winter and Avenue Montagne displays high fashion ski and après-ski wear by Dior, Prada and Fendi. Val d'Isère is home to famous sporting brands Roxy, Billabong and Lolé with Tignes and St Martin de Belleville specialising in more technical gear for dedicated athletes.

Fondue and raclette (melted cheese served over potatoes and deli meats), are the traditional dishes of Savoy. There are excellent options on the slopes, ranging from fireside dining to sun-drenched decks such as at the lively Folie Douce. For an evening treat, La Table en Montagne in Tignes serves fish or meat seared over hot stones while La Table d'Ours in Val d'Isère has earned a Michelin star for its traditional cuisine with a modern twist. And serving the international elite, Chabichou specialises in elegant dishes with French flair. *Meilleur* is the French word for best and chef René Meilleur had no choice but to create the best restaurant in Savoy, serving regional delicacies from his kitchen perched up on high in Saint Martin de Belleville.

Après une journée sur les pistes, ou bien comme alternative à la descente des pentes, les boutiques de créateurs vous attendent. Le shopping le plus glamour est à Courchevel, où Chanel ouvre un pop-up store chaque hiver et Avenue Montagne expose les vêtements de ski et d'après-ski haute couture de Dior, Prada et Fendi. On trouve à Val d'Isère les grandes marques de sport Roxy, Billabong et Lole et Tignes et St Martin de Belleville offrent des tenues plus techniques pour les athlètes confirmés.

Fondue et raclette, du fromage fondu servi sur des pommes de terre et de la charcuterie, sont les plats traditionnels de la Savoie. Les pistes offrent d'excellentes options, allant des salles au coin du feu aux terrasses ensoleillées comme à Folie Douce. Pour une soirée mémorable, La Table en Montagne à Tignes sert du poisson ou de la viande poêlés sur des pierres chaudes. La Table d'Ours à Val d'Isère a gagné une étoile Michelin pour sa cuisine traditionnelle avec une touche moderne. Chabichou propose des plats élégants avec une touche française. Le chef René Meilleur n'avait d'autre choix par rapport à son nom que de proposer le meilleur restaurant en Savoie, servant des spécialités régionales depuis les hauteurs de Saint Martin de Belleville.

GETTING THERE:

For stress-free travel, there are trains from Paris Gare de Lyon and London St. Pancras serving Bourg Saint Maurice or Moutiers. A quicker option is a private jet to the small Chambéry airport followed by a helicopter transfer. Taxis serve all destinations, and hotels can arrange private transfers.

TIGNES

Les Suites du Néveda
La Val Claret
Tel. +33 (0)4 79 41 68 30

La Table En Montagne
Maison Bouvier
Tel. +33 (0)4 79 41 68 30

VAL D'ISÈRE
Le Chardon
Tel. +44 (0)131 209 7969

La Table de l'Ours
Chemin des Carats
Tel. +33 (0)4 79 41 37 00

COURCHEVEL 1850
AK Villas
Tel. +44 (0)124 254 7705

Chabichou
Rue des Chenus
Tel. +33 (0)4 79 01 46 65

SAINT MARTIN DE BELLEVILLE
La Bouitte
Saint Marcel
Tel. +33 (0)4 79 08 96 77